

# Cerita-Cerita kanak-kanak

Richard Wurmbrand

# Isi kandungan

- 1) Ibrahim memecahkan berhala
- 2) Daud dan Goliat
- 3) Allah akan menunaikan janji-Nya
- 4) Dia mati untuk saya
- 5) Bagaimana Abraham mengenali Tuhan
- 6) Bagaimana Rabai Akiba menjadi terkenal
- 7) Di dalam kubur
- 8) Jangan tertipu oleh pandangan
- 9) Marian mengorbankan tujuh anak lelakinya
- 10) Musa di telaga
- 11) Gambar Musa
- 12) Rabai Hofersheim dan Pencuri
- 13) Rabai Zaccai dan Jeneral Titus
- 14) Simson dan Delila
- 15) Pintu yang sentiasa terbuka
- 16) Pegawai tinggi dan raja
- 17) Kegunaan indah epal masam
- 18) Pujian duniawi tidak bermakna
- 19) Orang kaya dan Lazarus
- 20) Cara menghidangkan
- 21) Dua anak lelaki
- 22) Dua pelukis
- 23) Jalan menuju kedamaian
- 24) Ikan kecil dan musang
- 25) Berjalan dengan malaikat

## Ibrahim memecahkan berhala

**B**apa Ibrahim(Abraham), Tera, adalah seorang tukang tanah liat yang pandai membuat berhala, walaupun dia juga tahu sedikit tentang Tuhan. Ketika Abraham masih kecil, ayahnya menyuruhnya pergi ke jalanan dan menjual berhala. Suatu ketika, ketika Abraham berjalan di jalan, seseorang bertanya kepadanya, "Adakah kamu mempunyai tuhan untuk dijual?"

Abraham menjawab, "Berapa umur tuan?"

"Tujuh puluh," jawab lelaki itu.

Ibrahim bertanya lagi: "Adakah tuan akan membeli berhala untuk menyembah, atau adakah tuan ingin berhala itu bersujud kepada tuan?"

Lelaki itu menjawab: "Tentu saya yang menyembahnya!"

Abraham pun kata, "Tuan sudah berumur tujuh puluh tahun, tetapi berhala-berhala ini tidak lebih daripada satu tahun. Ayahku baru membuat mereka semua tahun ini." Jadi pelanggan itu pun tidak mahu membelinya. Semua pelanggan pun dilayani begitu.

Suatu hari, Abraham membuat rancangan yang berani. Dia bersumpah: "Tuhan hidup. Tidak boleh ada berhala di rumah bapa saya. Dalam masa tiga hari, saya akan hapuskan mereka semua." Dia berdiri di hadapan ayahnya dan bertanya: "Ayah, beritahu saya, tuhan manakah yang mencipta langit, bumi dan manusia?" Tera menjawab: "Mereka adalah tuhan-tuhan di rumah kita." Maka dia membawa anaknya ke dalam bilik berhala dan mula menyembah.

Tidak lama kemudian Abraham berlari ke ibunya

dan berkata, "Ayah baru sahaja menunjukkan kepada saya tuhan-tuhan yang mencipta langit dan bumi dan semua manusia. Bolehkah ibu memasak kambing, agar saya dapat menghormati Tuhan?"

Ibu pun mula memasak. Abraham kemudian mengorbankan hidangan daging kambing itu kepada para dewa. Tetapi Tera tidak tahu apa-apa mengenainya.

Abraham meletakkan rebusan daging kambing di hadapan para dewa dan berdiri di tepi. Tetapi para dewa tidak bercakap, tidak bergerak, dan tidak menyentuh makanan. Abraham berkata diri sendiri: "Mungkin mereka fikir mangkuk kuah ini terlalu sedikit. Saya akan menyediakan lebih banyak esok."

Maka keesokan harinya, dia meminta ibunya menyembelih tiga ekor anak kambing dan memasak se periuk besar kari daging kambing yang sangat lazat. Tera tidak tahu apa-apa mengenainya.

Abraham mengambil makanan itu, masuk ke dalam bilik berhala, meletakkannya di hadapan para dewa, dan tinggal di sana. Tetapi sekali lagi, tidak ada suara di mulut para dewa, dan mereka tidak menyentuh makanan pun. Pada malam itu, Roh Allah turun ke atas Abraham, dan dia berkata, "Celakalah ayahku dan semua orang yang menyembah berhala! Patung-patung kayu dan batu ini mempunyai mulut tetapi bisu, ada mata tetapi buta, ada tangan tapi tidak bergerak; ada kaki tapi tidak berjalan."

Maka Abraham mengambil kapak dan memotong semua berhala kecuali yang terbesar. Abraham meninggalkan kapak di sebelah patung besar itu. Pada ketika ini, Tera masuk bilik sebab dengar bunyi pecahan di dalam. Apabila dia nampak semua ini, dia naik angin dan berteriak kepada anaknya, "Apakah

itu!"

Abraham menjawab: "Ayah, tadi saya mempersembahkan makanan kepada dewa-dewa, dan mereka berlawan untuk mendapati semua daging kambing. Si besar itu telah hancurkan semua yang lain."

Ini membuatkan Tera bertambah marah. Dia menjerit: "Bagaimana tuhan-tuhan ini boleh lawan sedangkan mereka tidak boleh berjalan? Kamu berbohong!"

Abraham pun jawab: "Kalau begitu mengapa kami masih menyembah mereka? Bolehkah mereka mendengar doamu? Dapatkah mereka menyelamatkan kamu dari musuhmu? Bolehkah mereka menyediakan korban untuk kamu? Bukankah bodoh untuk kita menyembah kayu dan batu dan melupakan Tuhan langit dan bumi? "

Dengan pantas Abraham mengambil kapak dari tanah itu dan menghancurkan berhala besar itu juga, dan melarikan diri keluar.

\*\* \*\*

Yesus berkata kepadanya, "Enyahlah dari pada-Ku, Iblis! Sebab ada tertulis: Engkau harus menyembah Tuhan, Allahmu, dan kepada Dia sajalah engkau berbakti." (Matius 4:10).

1 Yohanes 5:21, "Anak-anakku yang kekasih, waspadalah dan jauhilah penyembahan berhala."

## Daud dan Goliat

**O**rang Filistin mengumpulkan tentara mereka untuk berperang, mereka berkumpul di Sokho, yang di Yehuda, dan berkemah di Efes Damim, yang terletak di antara Sokho dan Azeka. Saul dan orang Israel juga berkumpul dan berkemah di Lembah Ela, mengatur pasukan mereka untuk berperang melawan orang Filistin. Orang Filistin berdiri di atas satu gunung, dan orang Israel berdiri di atas gunung bertentangan, dan ada lembah di tengah-tengahnya. Dari perkhemahan orang Filistin keluarlah seorang yang sedia berlengkap berperang, namanya Goliat, dari Gat, tingginya enam hasta dan sejengkal, memakai topi keledar tembaga di kepalanya dan baju besi seberat lima ribu syikal, dan tembaganya ada padanya. alas lututnya, dan ia membawa tombak gangsa di antara bahunya, batang tombaknya setebal batang tenun, dan kepala besinya enam ratus syikal beratnya. Seorang askar dengan perisai berjalan di hadapannya. Goliat berdiri di hadapan tentara Israel dan berseru, "Apakah yang kamu lakukan dalam formasi? Bukankah aku ini orang Filistin? Bukankah kamu hamba Saul? Pilihlah seorang di antara kamu dan biarlah dia turun kepadaku. Jika dia boleh berperang dengan aku dan membunuh aku, kami akan menjadi hambamu, tetapi jika aku mengalahkan dia dan membunuhnya, kamu akan menjadi hamba kami dan berkhidmat kepada kami."

Orang Filistin itu berkata, "Saya menentang tentera orang Israel pada hari ini. Panggillah seorang

daripada orang-orangmu untuk keluar berperang dengan saya."

Apabila Saul dan semua orang Israel mendengar perkataan orang Filistin ini, mereka menjadi gelisah dan sangat takut. Daud ialah anak Isai, orang Efrat dari Yehuda, Betlehem. Isai mempunyai lapan anak lelaki. Pada zaman Saul, Isai sudah tua. Tiga anak lelaki Isai yang sulung mengikut Saul ke dalam peperangan. Tiga anak lelaki yang pergi berperang ialah: anak sulung bernama Eliab, anak kedua bernama Abinadab, dan anak ketiga bernama Syama. Daud adalah anak bongsu; tiga anak lelaki yang lebih tua mengikut Saul. Kadangkala Daud meninggalkan Saul dan kembali ke Betlehem untuk menggembalakan kambing domba ayahnya. Orang Filistin itu keluar dan berdiri di sana pagi dan petang selama empat puluh hari.

Pada suatu hari Isai berkata kepada Daud, anaknya, "Ambillah satu efa telinga yang dipanggang dan sepuluh keping roti, dan segeralah membawanya ke perkemahan dan berikan kepada saudara-saudaramu, dan ambillah sepuluh roti susu ini, kirimkan kepada panglima mereka, dan ucapkanlah salam kepada saudara-saudaramu dan mintalah surat dari mereka."

Saul, tiga saudara lelaki Daud, dan seluruh Israel pergi berperang melawan orang Filistin di Lembah Elah. Daud bangun keesokan harinya dan meninggalkan kambing biri-biri itu dalam jagaan seorang gembala, lalu pergi dengan membawa makanan, seperti yang diperintahkan ayahnya kepadanya.

Apabila dia tiba di kem bagasi, tentera baru sahaja keluar ke medan perang. Orang Israel dan orang

Filistin berbaris menghadap satu sama lain. Daud meninggalkan makanan yang dibawanya bersama para penjaga dan berlari ke medan perang untuk menyambut saudara-saudaranya. Pada waktu itu Goliat, orang Filistin dari Gat, keluar dari barisan orang Filistin dan mengucapkan kata-kata yang diucapkannya dahulu, dan Daud mendengarnya. Apabila semua orang Israel nampak lelaki itu, mereka melarikan diri dan sangat takut. Orang Israel berkata seorang kepada yang lain, "Sudahkah kamu nampak orang ini yang datang? Dia datang untuk menantang orang Israel. Jika ada orang yang dapat membunuh dia, raja akan memberinya hadiah yang banyak dan memberikan anaknya sebagai isterinya. Dia tidak boleh menjadi hamba di antara bani Israel sebagaimana dia memberi makanan kepada rumah bapanya."

Daud bertanya kepada orang-orang yang berdiri di situ, "Apakah yang akan dilakukan kepada orang yang membunuh orang Filistin ini untuk melenyapkan aib Israel? Siapakah orang Filistin yang tidak bersunat ini? Beraninya dia menentang Tuhan yang hidup?"

Rakyat menjawab dia seperti yang mereka katakan dahulu, "Ini akan dilakukan kepada sesiapa sahaja yang dapat membunuh orang Filistin ini."

Ketika Eliab, saudara tertua Daud, mendengar apa yang dikatakan Daud kepada mereka, dia menjadi marah kepadanya dan berkata, "Apakah yang kamu lakukan di sini? Kepada siapakah kamu mempercayakan domba-domba yang ada di padang gurun itu? Aku tahu kesombongan dan kedengkian hati awak, awak turun hanya untuk nampak pertempuran!"

Berkatalah Daud kepadanya: "Apakah yang telah



kuperbuat? Bukankah aku ada di sini dengan suatu alasan?"

Lalu Daud berpaling dari padanya dan berpaling kepada orang lain dan bertanya seperti yang dikatakannya dahulu, lalu rakyat menjawab dia seperti yang mereka katakan dahulu. Seseorang mendengar apa yang dikatakan Daud dan memberitahu Saul, dan Saul menyuruh memanggilnya.

Kata Daud kepada Saul, "Janganlah seorang pun takut kerana orang Filistin itu. Hambamu ini akan berperang melawan orang Filistin itu."

Saul berkata kepada Daud, "Engkau tidak boleh pergi berperang melawan orang Filistin itu, engkau masih terlalu muda, ia telah menjadi pahlawan sejak mudanya."

Daud berkata kepada Saul, "Hambamu itu menggembalakan kambing domba ayahnya, dan kadang-kadang seekor singa atau seekor beruang datang dan mengambil seekor anak domba dari kawanan domba itu. Maka aku mengejanya, memukulnya, dan menyelamatkan anak domba itu dari mulutnya. Ada singa hendak mencederakan aku, aku mencabut janggutnya dan membunuhnya. Hamba-hambamu membunuh singa dan beruang, dan orang Filistin yang tidak bersunat ini, yang menentang tentera Allah yang hidup, akan menjadi seperti singa dan beruang."

Daud menambah, "TUHAN telah melepaskan aku dari cakar singa dan dari cakar beruang, dan Dia akan melepaskan aku dari tangan orang Filistin itu."

Saul berkata kepada Daud, "Pergilah, kerana Tuhan akan menyertai engkau."

Maka Saul mengenakan baju besinya pada Daud, memakai topi tembaganya di atas kepalanya, dan

mengenakan baju besinya kepadanya. Daud menyarungkan pedangnya pada bajunya untuk nampak apakah ia dapat berjalan, karena ia tidak pernah biasa memakainya, maka berkatalah ia kepada Saul: "Aku tidak dapat berjalan dengan memakai ini, karena aku tidak biasa memakainya."

Jadi Daud pun menanggalkan semua itu. Dia saja mengambil tongkatnya di tangannya dan memilih lima batu licin dari sungai itu, dia memasukkannya ke dalam beg, kantung gembala, dan mengambil tali anduh di tangannya dan pergi menemui orang Filistin itu. Perlahan-lahan orang Filistin datang kepada Daud, dengan pembawa perisai di kepala. Ketika orang Filistin memandang dan nampak Daud, mereka menghina dia, kerana dia masih muda, berkulit kemerah-merahan, dan rupawan yang tampan. Orang Filistin itu berkata kepada Daud, "Engkau datang kepadaku dengan tongkat. Adakah aku anjing?"

Orang Filistin mengutuk Daud demi tuhan mereka. Kemudian orang Filistin itu berkata kepada Daud, "Mari, aku akan memberikan dagingmu kepada burung-burung di udara dan kepada binatang-binatang di padang. Marilah! Aku akan memberikan dagingmu kepada burung-burung di udara dan kepada binatang-binatang di padang."

Kata Daud kepada orang Filistin: "Kamu datang melawan aku dengan pedang dan tombak dan dengan tombak tembaga; aku datang melawan kamu dalam nama Tuhan semesta alam, Allah segala tentara Israel, yang kamu cacikan. Hari ini Tuhan akan menyerahkan kamu ke dalam tangan-Ku, Aku akan membunuhmu dan memenggal kepalamu, dan mayat-mayat tentera Filistin akan Kuberikan kepada burung-burung di udara dan kepada binatang buas di bumi,

supaya seluruh dunia tahu bahawa ada Allah di Israel, dan supaya semua bangsa ini mengetahui, bahwa TUHAN tidak menaklukkan dengan pedang atau tombak, sebab pertempuran itu kepunyaan TUHAN, dan Ia akan menyerahkan kamu ke dalam tangan kami."

Orang Filistin berdiri dan datang menemui Daud. Daud bergegas menemui orang Filistin dan berlari ke medan perang. Daud mengeluarkan sebuah batu dari dalam kantungnya dengan tangannya, mengayunkannya dengan umbannya, dan mengenai dahi orang Filistin itu, lalu batu itu masuk ke dalam dahinya, dan dia jatuh dengan mukanya ke tanah. Maka Daud mengalahkan orang Filistin itu dengan katapel dan membunuhnya, tetapi Daud tidak membawa pedang di tangannya. Daud berlari dan berdiri di samping orang Filistin itu, mengeluarkan pedangnya dari sarungnya, membunuhnya, dan memenggal kepalanya. Apabila semua orang Filistin nampak bahawa pahlawan mereka telah mati, mereka semua melarikan diri.

## Allah akan menunaikan janjiNya

**D**i Makkot dalam Talmud ada tertulis: "rabai Gamaliel, rabai Eliezer dan rabai Akiba melawat Yerusalem dari jauh. Ketika mereka tiba di Gunung Bait Tuhan, mereka nampak seekor musang keluar dari Tempat Mahakudus. Gamaliel dan Eliezer mulai menangis, tetapi Akiba mula ketawa. Dua rabai itu bertanya, "Mengapa kamu ketawa?"

Akiba bertanya, "Mengapa kamu menangis?"

Mereka menjawab: "Bagaimana kami tidak menangis? Tempat yang paling suci telah menjadi sarang musang."

"Inilah sebabnya aku bersukacita," jawab Akiba. "Sebab ada tertulis, 'Demi kamu Sion akan diusahakan seperti ladang.' " (Mikha 3:12) Tetapi juga ditulis seterusnya: "Beginilah firman Tuhan semesta alam: Sekali lagi, lelaki dan perempuan tua akan duduk di jalan-jalan Yerusalem." (Zakharia 8:4) Jika kata-kata Mikha tidak menjadi kenyataan, saya benar-benar khawatir bahawa kata-kata Zakharia tidak akan berlaku. Sekarang setelah saya nampak nubuat pertama digenapi, saya tahu apa yang Zakharia katakan dan ia akan terlaksana."

Gamaliel dan Eliezer menjawab serentak: "Akiba, kamu benar-benar menghibur kami! Kamu benar-benar menghibur kami!"

\*\* \*\*

Ibrani 6:18 "Tidak mungkin Allah berdusta."

Ibrani 10:35 “Sebab itu janganlah kamu membuang keberanianmu, sebab kamu akan menerima upah yang besar, jika kamu mempunyai roh yang demikian itu.

## Dia mati untuk saya

**D**ikatakan bahawa di Timur terdapat dua orang adik beradik, yang muda hidup rosak dan yang tua takut kepada Tuhan. Si abang terus mendesak adiknya untuk berpatah balik, tetapi tidak berjaya. Perbuatan jahat si adik bertambah teruk malah membunuh orang. Pada suatu malam, dengan pakaiannya berlumuran darah, dia meluru masuk ke dalam rumah abangnya dan menjerit: "Abang, tolong saya! Saya membunuh seseorang! Polis mengejar saya!"

Si abang segera menukar pakaian dengan adiknya, dan polis tiba dan membawa abangnya pergi. Apabila perbicaraan datang, abang itu langsung tidak membela diri. Dia selalu berkata, "Saya layak untuk mati," dan telah disabitkan kesalahan. Hakim bertanya kepadanya apa hasrat terakhirnya, dan dia menyerahkan surat kepada abangnya, meminta agar surat itu dihantar pada hari hukuman mati. Dia menulis dalam surat itu: "Sayang! Pada masa ini, saya mati untuk awak, dan saya memakai pakaian berdarah awak. Saya harap awak boleh hidup suci dengan memakai pakaian bersih saya."

Apabila adik menerima surat itu, dia bergegas ke tempat hukuman mati, tetapi hukuman mati sudah pun berakhir. Tetapi kini dia mempunyai tanggungjawab untuk menjalani kehidupan yang suci. Doanya: "Tuhan, sekarang saya memakai pakaian saudara saya! Tolong bantu saya supaya pakaian ini sentiasa putih!"

Yesaya 53:4, 5 "Sesungguhnya Dia telah memikul kelemahan kita dan memikul kesedihan kita, tetapi kita menyangka Dia telah dipukul oleh Allah dan ditindas, tetapi Dia diremukkan oleh karena dosa kita, kita mendatangkan damai sejahtera, dan bilur-bilurnya menyembuhkan kita."

1 Petrus 2:23 "Mereka menghina Dia, tetapi Dia tidak membalas, sementara Dia menderita, Dia tidak mengancam, tetapi Dia menyerahkan diri-Nya kepada Dia, yang akan menghakimi dengan adil, Dia menggantung di atas kayu itu dan memikulnya sendiri karena dosa-dosa kita. , supaya kita mati dalam dosa dan hidup untuk kebenaran."

## Bagaimana Abraham mengenal Tuhan

**S**ebelum Abraham mengenal Tuhan, dia telah berfikir: "Bumilah yang menghasilkan tanaman dan mengekalkan kehidupan kita. Mengapa kita masih menyembah berhala yang dibentuk oleh jari kita sendiri?"

Tidak lama kemudian, Abraham nampak bahawa bumi memerlukan hujan untuk menghasilkan gandum, jika tidak hujan, bumi tidak akan menghasilkan gandum. Dia berkata kepada dirinya sendiri: "Ternyata langit itu patut disembah!"

Kemudian dia mula menyedari bahawa matahari di langit yang menerangi dunia dan membuat tumbuh-tumbuhan. Dia berkata kepada dirinya sendiri: "Hanya matahari yang benar-benar layak disembah!"

Tetapi ketika matahari terbenam pada waktu petang, dia berkata kepada dirinya sendiri: "Matahari tidak boleh menjadi Tuhan! Ia masih perlu berehat."

Dia mula nampak bulan dan bintang, dan berkata: "Sudah tentu, satu-satunya yang masih boleh bekerja pada waktu malam tanpa rehat adalah mereka yang mampu!"

Tetapi apabila bintang pagi terbit, semua bintang juga mula hilang. Abraham kecewa dan berkata, "Kalau begitu bintang dan bulan bukanlah tuhan juga."

Dia berfikir dengan sedih: Bagaimana benda-benda angkasa boleh terus bergerak tanpa pemimpin? Tidak lama kemudian, Abraham melalui sebuah rumah yang besar. Dia ingin masuk tetapi tidak



menemui pintu. Dia menjerit kuat, tetapi tiada sahutan. Semua biliknya senyap, seperti rumah hantu. Kemudian dia mendongak dan nampak sehelai kain linen merah terhampar di atas bumbung. Pada sebelah petang, apabila dia melalui tempat itu semula, dia menjulingkan matanya dan nampak semula, dan mendapati bumbung itu tidak lagi ditutup dengan kain merah, tetapi beberapa kain putih. Abraham faham: "Mesti ada orang di rumah ini. Kalau tidak, bagaimana kain merah itu boleh jadi kain putih?"

Dia berkata kepada dirinya sendiri: "Bukankah dunia ini sama? Tanpa pemimpin di sebalik tabir, bagaimana langit boleh berubah warna, bagaimana matahari dan bulan boleh bergilir? Walaupun saya tidak dapat nampak tuan di belakangnya, penguasa segala sesuatu mesti wujud. Aku tidak akan lagi menyembah sesuatu yang dicipta melainkan Pencipta sahaja."

Tuhan nampak hal itu dan berfirman kepada Abraham, "Aku akan menjadikan engkau bapa segala bangsa."

\*\* \*\*

Ibrani 11:3 "Kita tahu karena iman, bahwa alam semesta telah diciptakan oleh perintah Allah, sehingga yang kelihatan tidak diciptakan dari yang kelihatan."

Matius 4:17 "Kata Yesus kepadanya, 'Bertobatlah, sebab Kerajaan Sorga sudah dekat.'" Matius 6:19-20 "Janganlah kamu mengumpulkan harta di bumi, di mana ngengat dan karat merusakkan, dan di mana pencuri membongkar dan mencurinya, tetapi

kumpulkanlah bagimu harta di sorga, di mana ngengat dan karat tidak merusakkan, marilah mencuri. ”

1 Timotius 6:7 “Kita tidak membawa apa-apa ke dalam dunia, dan kita tidak dapat membawa apa-apa pun dari dunia.”

## Jangan tertipu oleh pandangan

**P**ernah ada seorang doktor terkenal yang memutuskan untuk mengembara ke seluruh dunia. Dia berkata kepada dirinya sendiri: "Dia yang menyampaikan ilmu dan mengajar saya kemahiran perubatan, sungguh hebatnya. Kini di negara ini tidak berapa orang yang boleh mengajar saya. Mungkin di negara lain masih ada? Kebijaksanaan lebih bernilai daripada emas, terutamanya seni menyembuhkan orang."

Jadi doktor itu pun bertolak. Dia mengembara dari satu negara ke negara yang lain, hanya menunggang seekor keldai dan membawa sebuah beg ubat yang kecil. Ke mana sahaja dia pergi, dia menjaga pesakit tempatan yang miskin dan mencuba sedaya upaya untuk mengubati mereka. Apabila dia tiba di Kanaan, doktor itu—namanya Timothy, seorang Macedonia—berhenti berhampiran bandar Bethal. Dia sangat penat sehingga dia turun dari baghal, berbaring di tepi jalan dan tertidur. Seorang gelandangan berlalu dan nampak doktor sedang tidur, dan berkata kepada dirinya sendiri: "Saya sangat bertuah!" Dia pun menanggalkan kain kotorinya, memakai pakaian doktor yang bersih dan cerah, menaiki keledai itu dan melarikan diri. Apabila Timothy bangun, dia mendapati bahawa dia telanjang dan berkaki ayam, dengan beberapa kain buruk di tanah, dan baghal itu telah hilang, dia tahu apa yang sedang berlaku. Dia tidak mempunyai pilihan selain memakai kain buruknya dan berkata, "Alkitab kata betul, yang malas

tidur akan membuat seseorang jadi bogel dan miskin."

Maka dia memakai baju buruk perampasnya dan masuk kota. Semasa dia berjalan di jalan-jalan Bethal, dia dengar ada jeritan dan tangisan wanita. Mengikuti sumber suara itu, dia masuk ke dalam sebuah rumah besar dan ternampak seorang pemuda yang sakit tenat di atas katil. Tiga doktor berada di sisi katilnya. Mereka telah kehilangan harapan untuk menyembuhkan pesakit mereka. Kedua-dua ibu dan bapa meratapi anak mereka. Timotius segera menyedari bahawa penyakit itu tidak sukar untuk disembuhkan dan berteriak: "Dengarlah saya, saudara-saudara. Serahkanlah orang sakit itu kepada saya, dan saya akan menyembuhkannya dengan bantuan Tuhan dan ubat saya."

Ketiga-tiga doktor itu terkejut, dan apabila mereka menoleh dan nampak Timothy yang kelihatan lucu, mereka tidak dapat menahan ketawa. Bapa itu marah dan menyoal Timotius, "Siapa kamu ini? Bagaimana kamu masuk? Kami berkabung, dan kamu memperolok-olokkan kami? Keluar!"

Dengan memegang rambut Timotius, bapa itu menyeretnya keluar dan tutupkan pintu. Doktor Macedonia itu terkejut dan malu, tidak dapat kata apa-apa pun. Dia pun pergi dengan sedih. Apabila ketiga-tiga doktor itu meninggalkan pesakit itu, ibu pesakit berkata kepada suaminya: "Kenapa cepat sangat awak buat kesimpulan yang lelaki tadi itu bukan doktor? Kalau dia berani cakap macam tu depan doktor mesti ada sebabnya. Mungkin dia tahu beberapa doktor yang baik? Dia membawa sebuah bungkusan, mungkinkah ada ubat di dalam?"

Ini hanya membuat suaminya lebih marah: "Diamlah, wanita! Wanita hanya mempunyai pakaian

yang cantik, tetapi otak semua kosong. Bagaimana pengemis sebegini boleh tahu akan perubatan? Dia berkata dengan angkuh bahawa dia boleh menyembuhkan anak kita, seolah-olah dia adalah Dr Timothy dari Macedonia! Mungkin hanya ada selongkok roti berkulat dalam bungkusannya! Lebih baik kamu wanita tutupkan mulut!"

Lelaki muda itu meninggal dunia malam itu. Ibu bapanya menangis siang dan malam. Dia anak lelaki tunggal mereka.

Beberapa hari kemudian, Timothy berkata kepada dirinya sendiri: "Sekarang orang mesti tahu identiti sebenar saya, jika tidak, tragedi pun akan berlaku."

Maka dia mula menjerit dengan kuat: "Semua orang, sila dengar! Saya Dr Timothy. Jika sesiapa mempunyai penyakit orang sakit di rumah, tolong bawa kepada saya dan saya akan menyembuhkannya dengan pertolongan Tuhan."

Orang yang lalu menyangka dia gila. Mereka semua mentertawakannya. Maka duduklah Timotius, mengeluarkan pelbagai ramuan dan minyak wangi, dan menunjukkannya kepada orang-orang di sekelilingnya. Bau ubat yang kuat menarik lebih ramai orang. Mereka semua bertanya kepadanya: "Engkau berpakaian compang-camping, bagaimanakah anda boleh menjadi Dr Timotius? Anda sepatutnya memakai pakaian emas dan ungu!"

Timothy pun menerangkan pengalamannya. Orang ramai mula percaya dan membawa semua orang sakit. Dan dia menyembuhkan setiap orang. Tiada siapa yang meragui lagi bahawa dia adalah doktor terkenal di Macedonia. Berita itu juga sampai kepada keluarga yang tersebut di atas. Si ibu sangat sedih dan berkata kepada suaminya, "Celakalah kamu,

orang yang pemaarah! Celakalah aku kerana mengahwini kau! Celakalah kami kerana kesombonganmu! Celaka!" Lelaki itu terdiam.

\*\* \*\*

“Ia seperti akar dari tanah yang kering; ia tidak mempunyai kecantikan, dan tidak ada keindahan yang kita inginkan ketika kita nampaknya; Ia dihina dan ditolak, seorang yang berdukacita, yang biasa dengan kesedihan.” (Yesaya 53:2,3)

Tetapi dia adalah Mesias. Orang Yahudi menolaknya dan jatuh ke dalam kesengsaraan. Tetapi sesiapa yang percaya kepadanya, sama ada Yahudi atau bukan Yahudi, boleh dibebaskan daripada dosa, telah sembuh jiwanya, dan dijadikan anak Tuhan.

## Marian mengorbankan tujuh anaknya

**M**arian binti Tahum telah ditangkap bersama-sama tujuh anak lelakinya oleh pihak berkuasa Rom. Mereka dibawa ke hadapan Kaisar, yang mengarahkan anak sulungnya, "Sembahlah tuhan-tuhanku!"

Orang muda itu menjawab, "Aku tidak akan menyangkal Yang Mahakudus dari Israel. Dia telah memberitahu kami, 'Akulah Tuhanmu.' Pemuda itu pun dibawa pergi dan dibunuh.

Caesar kemudian menjerit kepada anak kedua Marian: "Sujudlah kepada tuhan ini!"

Tetapi orang muda itu menjawab, "Aku tidak akan menyangkal Tuhanku. Dia telah berkata, 'Jangan ada padamu tuhan lain di hadapanku.'" Jadi dia juga dibunuh.

Anak ketiga segera dipanggil dan diberi arahan yang sama. Orang muda itu menjawab, "Aku tidak akan berpaling daripada Tuhan, Allahku, yang telah memerintahkan supaya kita jangan menyembah allah lain."

Dia juga dibunuh. Budak keempat juga dipanggil. Apabila dia mendengar perintah yang sama, dia menjawab, "Saya tidak akan menghina Tuhan yang memberi amaran kepada kita supaya tidak sujud kepada tuhan-tuhan lain!"

Jadi dia juga dibunuh. Kemudian anak kelima Marian dibawa ke hadapan Caesar dan diperintahkan untuk menyembah dewa-dewa bumi. Dia berkata, "Bolehkah aku menyangkal Tuhanku? Dia telah berkata: 'Dengarlah Israel, Akulah Allah tuhan-

tuhanmu, Allah yang tunggal."

Jadi dia juga dihukum bunuh. Kemudian mereka membawa yang keenam ke hadapan maharaja, dan diberi titah yang sama. Pemuda itu berkata, "Aku tidak mahu meninggalkan Tuhanku. Tidak ada tuhan lain seperti Dia!"

Dia juga dibunuh. Akhirnya, mereka membawa anak Marian yang bongsu dan mengancamnya untuk sujud kepada dewa. Budak itu berkata, "Saya nak tanya mak saya dulu."

Dia berpaling memandangi ibunya dan bertanya, "Apa yang perlu saya lakukan?" Marian menjawab: "Tidakkah kamu mahu dekat dengan Pencipta kamu seperti saudara-saudara kamu? Jangan dengar cakap orang kafir, dan jangan berpaling dari saudara kamu."

Kemudian budak itu berpaling kepada raja. Raja bertanya, "Maka apakah kamu akan taat kepadaku?" Budak itu menjawab, "Aku tidak akan berpaling dari Tuhanku, yang berkata, 'Hari ini Engkau telah memilih aku untuk menjadi Tuhanmu.'"

"Saya melemparkan ke tanah cincin dengan patung tuhan saya; anda hanya perlu berlutut kepadanya, mengambilnya dan mematuhi kehendak saya," kata raja.

Budak itu menjawab, "Wahai raja! Tuan ingin menjaga maruah tuan di hadapan rakyat tuan, dan tuan meminta saya memberi hormat kepada tuan juga. Tetapi semua martabat adalah milik Yang Kudus Israel."

Maka dia segera dibawa keluar dan dibunuh.

Marianne minta raja: "Biarkan saya mencium anak-anak saya!"

Dia diberi kebenaran. Dia berkata kepada anak-anaknya yang mati, "Pergilah dan beritahu bapa



leluhur Abraham bahawa dia mengorbankan seorang anak, tetapi aku mengorbankan tujuh orang."

Dia mencium kanak-kanak itu seorang demi seorang dan kemudian dihukum mati juga. Ada suara dari syurga berseru, "Kerana iman ibu ini dan anak-anaknya itu, mereka akan menerima upah yang besar."

\*\* \*\*

Yesus berkata, "Barangsiapa mengasihi bapa atau ibunya lebih dari pada-Ku, ia tidak layak bagi-Ku; barangsiapa mengasihi anak laki-laki atau perempuannya lebih dari pada-Ku, ia tidak layak bagi-Ku."

## Musa di telaga

**M**usa mempunyai satu tabiat, iaitu memilih tempat terpencil untuk mempraktikkan teknik yang luar biasa: bercakap dengan dirinya sendiri. Roh Tuhan sering turun ke atasnya di tengah-tengah pembicaraan diri ini.

Pada suatu hari, ketika dia berbaring di bawah pokok tidak jauh dari perigi, dan fikirannya sedang melayang dengan gembira. Pada ketika itu, dia nampak seorang lelaki datang ke perigi minum air dan pergi. Beg duitnya jatuh di tepi perigi. Selepas itu ada seorang lagi datang untuk minum air. Apabila dia nampak beg itu, dia pun mengutipnya dan meneruskan perjalanannya. Kemudian seorang pengembara datang. Pada masa yang sama, lelaki yang tiba di perigi itu mula-mula menyedari bahawa dia telah kehilangan dompetnya, dan berkata kepada dirinya sendiri: "Saya pasti kehilangannya semasa minum di telaga."

Dia berlari balik dengan cepat dan nampak seorang lelaki sedang duduk sana. Dia pun bertanya kepadanya, "Apa yang kamu lakukan di sini?"

Lelaki itu menjawab: "Saya letih, jadi saya akan berehat di sini. Sekarang saya sudah cukup makan dan minum. Saya akan bertolak."

Lelaki yang kehilangan wang itu berkata, "Anda pasti telah menjumpai beg duit saya. Saya baru sahaja terjatuhnya di sini. Tidak mungkin orang lain, kerana saya baru sahaja hilang itu."

Lelaki yang dituduh itu pun menjawab: "Kawan,

saya tidak nampak sebarang beg. Jangan salahkan saya."

Mereka mula bergaduh malah berlawanan. Musa mahu menghalang mereka. Tetapi sebelum dia bertolak, lelaki yang hilang beg itu sudah membunuh gembala itu dan melarikan diri. Musa meratapi, "Tuhan, apa itu?! Yang pertama, Engkau biarkan orang pertama itu kehilangan hartanya. Kedua, Engkau membiarkan orang lain mendapat dengan percuma apa-apa yang bukan dimilikinya. Ketiga, Engkau tidak menyelamatkan orang ketiga itu. Dan serupa tidak cukup lagi, orang pertama pun menjadi seorang pembunuh. Bagaimana anda boleh benarkan hal-hal macam ini?"

Tuhan menjawab: "Kamu fikir saya telah salah. Ramai juga yang salahkan saya. Biar saya jawab kamu sekali. Orang yang kehilangan beg itu memang baik orangnya, tetapi wang yang dipegangnya itu dicuri oleh bapanya daripada bapa orang kedua. Sekarang, wang itu kembali kepada pemiliknya yang sah. Orang ketiga yang dibunuh sebenarnya seorang pembunuh. Tiada siapa yang tahu tentang jenayahnya. Sekarang dia dibunuh oleh abang mangsanya. Perkara seperti itu saya lazim melakukan. Hal-hal ini nampaknya tidak adil, sama seperti ramai orang jahat yang makmur dan ramai orang baik hidup dalam kemiskinan. Tetapi percayalah, segala-galanya telah saya aturkan dengan teliti."

Mereka yang percaya tahu bahawa segala-galanya ada kehendak Tuhan. Tidak kira betapa peritnya pengalaman kita, kita patut bersyukur kepada Tuhan.

## Gambar Musa

Apabila Musa memimpin Israel keluar dari Mesir, bangsa-bangsa sekeliling ketakutan dan bertanya siapakah pemimpin Israel ini, yang begitu cemerlang. Seorang raja Arab tidak sabar-sabar untuk mengetahui tentang keturunan Abraham ini, jadi dia secara rahsia menghantar seorang pelukis ke kem Ibrani untuk melukis potret pemimpin suku Yakub itu. Apabila pelukis itu kembali dengan hasil lukisan, raja memanggil semua orang bijak pandai untuk membaca gambar Musa itu, untuk mengetahui sumber kuasanya. Semua orang bijak nampak potret ini dan sebulat suara membuat kesimpulan: "Daripada apa yang telah kita lihat, kita harus mengakui bahawa lelaki dalam gambar itu sangat buruk, penuh dengan kesombongan, tamak dan kekasaran, dan dia mempunyai semua tabiat buruk yang akan merosakkan jiwanya selamanya."

Raja berkata dengan sedih: "Saya rasa kamu semua mempermainkan saya. Apa yang saya dengar dari mana-mana pun kata tokoh ini amat bijak dan berkebolehan."

Orang bijak pandai dan pelukis itu pun ketakutan dan masing-masing cuba mempertahankan dirinya. Orang bijak menyalahkan pelukis itu, mengatakan lukisannya mesti kurang tetap. Pelukis menyalahkan orang bijak sebagai kurang kemahiran. Raja pun sendiri datang ke perkhemahan Israel bersama beberapa rakan dengan penunggang kuda. Apabila dia

nampak Musa manusia Tuhan dari jauh, dia mengeluarkan gambar itu dan membuat bandingan. Dia mendapati gambar itu memang betul-betul sama. Raja sangat terkejut. Maka dia turun dari kudanya dan masuk ke dalam khemah Musa, tunduk, berlutut di tanah, menceritakan segala-galanya kepada Musa, dan berkata: "Ya Tuanku, kasihanilah. Sebelum aku nampak rupamu yang sebenarnya, aku menyangka kemahiran pelukisku mesti kekurangan. Sekarang saya tahu pelukis itu tidak salah, yang salah adalah orang-orang bijak saya. Ilmu mereka belum sampai darjat."

Musa menjawab, "Yang Mulia, bukan demikian. Orang-orang bijak tuan tidak salah. Saya benar-benar seperti yang dikatakan mereka. Ya, semua kejahatan yang mereka katakan itu adalah benar, dan banyak lagi. Tetapi alhamdulillah, Tuhan telah mengangkat saya di atas semua kejahatan saya ini, bahkan memberi saya sifat syurgawi. Jadi saya pun terkenal di syurga dan di bumi."

\*\* \*\*

Efesus 2:1 "Adapun kamu, dahulu kamu telah mati oleh pelanggaran dan dosamu."

"Dan kita, yang mukanya yang tidak berselubung memancarkan kemuliaan Tuhan, diubah menjadi serupa dengan Dia, dari kemuliaan menjadi kemuliaan, kemuliaan itu datangnya dari Tuhan, yaitu Roh Kudus." (2 Korintus 3:18).

## Rabai Hofisheim dan Pencuri

**T**erdapat seorang rabai yang digelar "Hofeth Haiim," yang bermaksud "Dia yang merindukan hidup." Kesuciannya terkenal di kalangan orang Yahudi. Kerana kejujurannya, dia diiktiraf sebagai salah satu tiang Israel ketika itu.

Pada suatu hari salah seorang muridnya (juga seorang Yahudi) dituduh sebagai pengintip musuh. Oleh kerana sentimen anti-Semitik yang kuat pada masa itu, orang Yahudi akan dianiaya dengan teruk jika Yahudi yang dituduh itu telah ditetapkan jenayahnya. Semua orang Yahudi gementar. Hari penghakiman telah tiba. rabai Hofis Heim adalah saksi utama pembelaan, tetapi keterangannya tidak dapat diterima oleh mahkamah kerana rabai itu enggan mengangkat sumpah. Tetapi pihak pembelaan sangat memerlukan sokongan rabai ini, jadi salah seorang peguam pembela berkata kepada hakim: "Yang Berhormat, izinkan saya memberitahu satu anda cerita tentang rabai ini, supaya anda boleh percaya bahawa orang seperti itu, kata-katanya tentu benar, walaupun tidak bersumpah."

Hakim bersetuju, dan peguam itu berkata: "Suatu hari, rabai Hofi pergi dari rumah ke rumah untuk mengutip derma untuk orang miskin. Kerana dia terkenal di kalangan orang ramai, semua orang dengan cepat mengisi kotaknya dengan syiling perak. Apabila rabai membawa kotak yang beratnya kembali rumah, seorang lelaki datang, mengeluarkan wang kertas

yang besar, dan meminta rabai untuk menukarkannya dengan wang kecil. Rabai pun cepat-cepat membuka kotanya. Tetapi orang itu menyambar kotak itu dan melarikan diri. Rabai itu terkejut, bukan kerana dia kehilangan wang itu - dia telah segera memutuskan untuk menggantikannya dengan wang dirinya - tetapi kerana dia memikirkan nasib pencuri itu. Pencuri itu sedang mencuri duit janda-janda, dan duit makanan anak yatim! Untuk menghalang Tuhan daripada menghukum pencuri itu, Hofis mengejar pencuri itu dengan kaki tuanya dan menjerit di belakang pencuri itu: "Tunggu! Jangan lari! Saya telah beri kamu wang ini! Kamu tidak mencuri! Itu semua milikmu!"

Hakim itu mencelah peguam itu dan bertanya, "Tuan, adakah anda benar-benar percaya itu?"

Yang menghairankan, peguam itu menjawab: "Tidak, saya tidak sanggup bayangkan bahawa seseorang dapat mempunyai begitu banyak kebaikan! Saya tidak percaya cerita ini."

Hakim itu pun kata: "Apa itu? Kamu beritahu kami hal yang dirimu pun tak percaya?"

"Yang Berhormat, jangan marah, izinkan saya bertanya: Yang Berhormat, adakah sesiapa yang mereka-reka cerita sebegitu berkenaan Tuan? Bagi saya sendiri, tentu tiada. Kerana semua orang pun tahu sifat sebenar kita, mereka akan berkata bagaimana kita mabuk dan mengejar wanita. Memang kebanyakan itu tidak benar, tetapi tidak begitu jauh dari sifat kita itu. Yang Berhormat, sila fikirkan betapa sucinya rabai ini, sehingga ada kisah yang begitu indah di sekelilingnya."

Hakim itu pun bersetuju, dan mendengar saksi-saksi rabai, dan membebaskan defendan itu.

\*\* \*\*

Ramai orang sukar untuk mempercayai bahawa Yesus dilahirkan daripada seorang dara, melakukan banyak mukjizat, mati dan dibangkitkan, dan dibawa ke syurga. Tetapi jika dia seorang berdosa, seperti yang dituduh oleh orang Farisi, mengapa orang membuat begitu banyak cerita aneh tentang dia? Sama ada kita percaya kepada mukjizat ini atau tidak, *mitos* itu sendiri telah membuktikan kesucian Yesus.



## Rabai Zaccai dan Jeneral Titus

**P**ada tahun 70 Masihi, Jerusalem telah dikepung oleh tentera Rom dan kota itu kekurangan makanan. Tuhan menyebabkan kebuluran besar di kota itu kerana penduduk kota itu membunuh Kristus. Ibu-ibu mengoyakkan anak-anak sendiri untuk makan. Orang Rom menutup kota itu dan tidak membenarkan makanan masuk, saja membenarkan orang-orang di kota itu membawa mayat keluar untuk mengebumikan, sebagai ejekan. Walaupun begitu, kota itu masih enggan menyerah. Pemimpin rohani Yahudi, rabai Iohanan ben Zaccai, meminta murid-muridnya untuk meletakkannya di dalam keranda, berpura-pura mati, supaya dapat dibawa keluar kota. Selepas berjaya keluar, rabai itu pun keluar dari keranda dan pergi ke khemah Jeneral Titus, komander Rom. Dia berlutut dan memohon jeneral itu: "Tuanku! Tolong kasihanilah anak-anak yang tidak bersalah dan ibu-ibu yang kelaparan di kota!"

"Berhenti!" jawab Titus. "kamu penipu!"

Zaccai, yang tidak pernah bercakap bohong, tidak dapat faham mengapa komander Rom begitu marah. Jeneral itu berkata: "Kalimat pertama anda adalah dusta! Anda memanggil saya *Tuan*! Jika saya Tuan anda, mengapa anda tidak membuka pintu kota dengan segera? Jika saya adalah Tuan anda, mengapa anda tidak sambut aku dengan puji-pujian dan nyanyian kemenangan? Jika aku tuanmu, mengapa

aku harus bersusah payah mengepung kota itu?"

Zaccai terdiam. Buat pertama kali dalam hidupnya dia menyadari dirinya telah berbohong.

Pada hari Ahad kami akan pergi ke rumah ibadat dan berdoa: "Terpujilah Raja yang duduk di atas takhta!"

Tetapi jika kita benar-benar percaya bahawa Tuhan kita adalah Raja Israel, kenapa kita malu mengangkat bendera Israel?

## Simson dan Delila

**K**etika Simson tiba di Gaza, dia nampak seorang pelacur di sana dan menjadi akrab dengannya. Seseorang memberitahu penduduk Gaza, "Simson ada di sini!" Maka mereka mengepung dia dan menyergap di pintu gerbang kota sepanjang malam, sambil berkata, "Kami akan membunuh dia pada waktu fajar." Simson tidur sampai tengah malam, lalu bangun, menurunkan daun-daun, bingkai dan palang pintu gerbang kota, letakkan di atas bahu dan membawanya ke puncak bukit di hadapan Hebron.

Selepas itu, Simson lagi jatuh cinta dengan seorang wanita bernama Delila di Lembah Zoret. Para pemimpin Filistin pun minta wanita itu, "Tolong tipulah Simson dan carilah mengapa dia begitu kuat dan bagaimana kita dapat mengalahkannya. Kami akan memberi kau banyak perak."

Delila berkata kepada Simson, "Tolong beritahu saya mengapa anda mempunyai begitu banyak kekuatan, dan bagaimana dapat saya mengikat anda dan menahan anda."

Simson menjawab, "Jika seseorang mengikat aku dengan tujuh tali hijau yang belum kering, aku akan menjadi lemah seperti orang lain."

Maka para pemimpin orang Filistin membawa tujuh tali hijau yang masih basah. Perempuan itu pun mengikat Simson. Beberapa orang telah menunggu lebih awal di ruang dalaman rumah wanita itu. Kata perempuan itu, "Simson, orang Filistin datang kepadamu!"

Dan Simson memutuskan talinya seperti benang

di atas api. Jadi sumber kekuatannya masih tidak diketahui. Kata Delila kepada Simson, "Engkau telah menipu aku dan berbohong kepadaku. Sekarang beritahu aku bagaimana cara mengikat engkau."

Simson menjawab, "Jika sesiapa mengikat saya dengan tali baru yang belum pernah digunakan, saya akan menjadi lemah seperti orang lain."

Delila mengikat dia dengan tali baru dan berkata kepadanya, "Simson, orang Filistin datang kepadamu!" Kali ini tali putus juga.

Delila berkata kepada Simson, "Engkau masih menipu aku. Tolong beritahu aku bagaimana aku dapat mengikat engkau."

Samson menjawab, "Jika engkau menganyam tujuh ikatan rambut kepalaku dengan pakan itu."

Lalu Delila menganyam rambutnya dengan pakan, mengikatnya dengan pasak, dan berkata kepadanya: "Simson, orang Filistin datang kepadamu!"

Simson bangun dari tidurnya dan mencabut pasak dan benang pakan dari pesawat. Delila berkata kepada Simson, "Bagaimanakah kamu kata bahawa kamu mengasihi aku sedangkan tidak sependapat denganku? Kamu telah menipu aku tiga kali ini dan tidak memberitahuku mengapa kamu begitu kuat."

Tiap-tiap hari pun Delila memerasnya dengan kata-kata yang membuatkan dia berasa tertekan hingga mati. Maka Simson memberitahukan kepadanya segala yang ada dalam hatinya dan berkata kepadanya: "Kepalaku tidak pernah dicukur dengan pisau cukur, kerana aku telah menjadi seorang penazar Allah sejak kandungan ibuku. Jika kepalaku dicukur, kekuatanku hilang dariku, dan aku menjadi lemah seperti orang lain."

Ketika Delila nampak bahawa dia telah

memberitahukan segala isi hatinya kepadanya, maka ia mengirim kepada para pemimpin orang Filistin dan berkata kepada mereka, "Dia telah memberitahu aku segala yang ada dalam hatinya; silakan datang lagi."

Maka datanglah pembesar-pembesar orang Filistin kepada perempuan itu dengan membawa wang di tangan mereka. Delila membuat Simson tidur di atas lututnya dan memanggil seorang datang mencukur rambutnya. Kemudian Delila mengikatnya, dan kekuatannya hilang. Delila berkata, "Simson, orang Filistin datang kepadamu!"

Simson bangun dari tidurnya dan berkata kepada dirinya sendiri, "Saya ingin keluar dan bersenam seperti dahulu." Tetapi dia tidak tahu bahawa Tuhan telah meninggalkan dia. Orang Filistin menangkap dia, mencungkil matanya, dan membawa dia ke Gaza, di mana mereka mengikat dia dengan rantai tembaga, dan memaksanya menggiling di dalam penjara. Bagaimanapun, selepas rambutnya dicukur, ia beransur-ansur tumbuh semula.

Pemimpin-pemimpin orang Filistin berkumpul untuk mempersembahkan korban yang besar kepada Dagon tuhan mereka. Mereka bersukacita, kerana mereka berkata, "Dewa kita telah menyerahkan Simson, musuh kita, ke dalam tangan kita."

Apabila orang ramai nampak Simson, mereka memuji Tuhan mereka dan berkata, "Tuhan kita telah menyerahkan musuh kita ke dalam tangan kita yang memusnahkan negeri kita dan membunuh banyak dari kita."

Ketika mereka berjamu, mereka berkata, "Panggillah Simson dan bermain di hadapan kita."

Jadi Simson pun dikeluarkan dari penjara, dan dia bermain di hadapan semua orang. Mereka

menyuruhnya berdiri di antara dua tiang. Simson berkata kepada budak yang memegang tangannya, "Tolong izinkan saya menyentuh tiang-tiang penopang rumah ini, supaya saya dapat bersandar padanya."

Bangunan besar itu penuh dengan lelaki dan perempuan, dan semua pembesar orang Filistin ada di sana. Di atas bumbung rumah itu ada kira-kira tiga ribu lelaki dan perempuan sedang menonton permainan Simson. Simson berseru kepada TUHAN dan berkata, "Ya Tuhan Allah, ingatlah aku. Ya Allah, berikanlah aku kekuatan kali ini untuk membalas dendam orang Filistin kerana membutakan mataku."

Simson memeluk dua tiang yang menyokong bangunan itu: satu di tangan kirinya dan satu di tangan kanannya, dan berkata, "Aku rela mati bersama orang Filistin!"

Dia membongkok sekuat yang dia boleh, dan rumah itu runtuh menimpa ketua-ketua dan semua orang di dalam rumah. Oleh itu, Simson membunuh lebih ramai orang dalam kematian daripada semasa hidup. Maka turunlah saudara-saudara Simson dan seisi rumah ayahnya dan mengambil mayatnya, lalu membawanya ke atas dan menguburkannya di dalam kubur Manoah, ayahnya, di antara Zora dan Esysaol. Simson menghakimi Israel selama dua puluh tahun.

Pintu yang sentiasa terbuka

Ada seorang wanita yang sangat taat kepada Tuhan, tetapi anak perempuannya tunggalnya lari dari rumah dan hidup dalam dosa. Selama sepuluh tahun anak itu tidak pulang ke rumah dan tidak memberi khabar berita kepada ibunya. Namun, sepuluh tahun kemudian, pada suatu petang, dia tiba-tiba berasa kesal dan memutuskan untuk menaiki kereta api dan bergegas pulang ke kampung halamannya. Apabila dia tiba rumah, masa telah lewat malam. Dia nampak cahaya di dalam bilik ibunya. Dia terkejut dan sedikit takut, dan berfikir, "Ibu mungkin sakit, jadi lampu itu masih menyala." Dia ingin mengetuk pintu pagar, tetapi pintu pagar besi sudah terbuka. Dia lebih takut: "Ibu mesti sudah sakit" - dia berkata kepada dirinya sendiri - "dan doktor sudah datang." Apabila dia melangkah ke anak tangga pertama, dia tiba-tiba mendengar suara ibunya: "Rachel, adakah itu kamu?"

"Ya, ibu," jawabnya sambil menangis. "Kenapa awak buka pintu pagar malam-malam?"

"Selepas kamu pergi, pintu luar tidak pernah ditutup selama sepuluh tahun." Jawab ibu.

"Kalau begitu kenapa lampu bilik awak masih menyala?"

"Lampu ini tidak pernah ditutup sejak kamu pergi. Abang tunggu kamu." Balas ibu lagi.

\*\* \*\*

Yesus berkata, "Barangsiapa datang kepada-Ku, Aku tidak akan pernah menolaknya." (Yohanes 6:37).

"Biarlah orang fasik meninggalkan jalannya, dan orang berdosa meninggalkan kejahatannya. Biarlah ia berbalik kepada TUHAN, maka TUHAN akan

mengasihani dia" (Yesaya 55:7)

Pegawai tinggi dan raja



Pada suatu ketika, ada seorang raja sedang berbincang hal ehwal negara dengan seorang pembesarnya. Semasa perbincangan, raja nampak salah seorang anaknya memusnahkan mainan mahal yang telah dia pesan supaya menjaga dengan baik. Raja memanggil kanak-kanak itu datang. Budak itu tidak berani terlalu dekat kerana takut dihukum. Raja berasa kesian, dia pun mencium kepala kanak-kanak itu, meletakkan kanak-kanak itu di atas ribanya, dan membelainya. Kemudian dia memberitahu pegawai kanan itu bahawa dia boleh berundur dan meneruskan kerjanya. Tetapi pegawai itu tidak bersetuju dengan pengendalian raja terhadap kanak-kanak itu. Maka bertanyalah raja kepada menteri itu: "Adakah kamu mempunyai anak sendiri?"

Pegawai kanan itu jawab: "Saya mempunyai beberapa isteri yang melahirkan tiga puluh anak untuk saya."

Raja kemudian bertanya: "Adakah kamu melayani anak-anak kamu seperti saya?"

Pegawai itu mula berkata dengan bangga: "Saya tidak pernah mencium mana-mana daripada mereka, apatah lagi meletakkan mereka di atas riba saya."

Raja memanggil semua hambanya dan bertanya kepada mereka sama ada pegawai tinggi itu kata benar. Semua yang mengenali pegawai kanan itu mengesahkannya. Raja itu berang dan berkata: "Kasih Bapa Syurgawi masuk jauh ke dalam hati semua ciptaan dan menyentuh semua bayi dan kanak-kanak! Anda tidak boleh lagi menjadi pegawai saya! Anda tidak berkasih kepada anak-anak anda sendiri, bagaimana dapat anda mengasihi anak-anak orang lain?"

\*\* \*\*

Matius 19:14 “Biarkanlah anak-anak itu datang kepada-Ku!”

Mazmur 103:13 “Seperti bapa sayang kepada anak-anaknya, demikian Tuhan sayang kepada orang yang takut akan Dia.”

Efesus 1:7 “Oleh darah-Nya kita beroleh penebusan, yaitu pengampunan dosa, menurut kekayaan kasih karunia Allah yang dianugerahkan kepada kita dalam segala hikmat dan pengertian.”

Faedahnya epal masam

**D**ikatakan bahawa seorang pemilik kebun yang kaya ingin menanam epal terbaik di dunia di kebunnya. Selepas mencari dunia, dia mencantum pokok-pokok epal yang terbaik, sehingga mempunyai sebuah kebun dengan jenis pokok epal yang elok sekali. Dia dengan gembira berkata kepada salah seorang kawannya: "Sila luangkan masa untuk datang ke taman saya dan rasa epal yang indah!"

Rakan itu bersetuju, tetapi tidak pernah muncul. Pemiliknya mengulangi jemputan itu lagi dan lagi. Tetapi kawan ini selalu menjawab: "Saya akan datang!", tetapi dia tidak pernah datang.

Pemilik taman itu sangat tidak berpuas hati. Pada suatu hari dia menuntut penjelasan: "Anda perlu memberitahu saya secara jujur, mengapa anda tidak menerima pelawaan saya?"

Maka kawan itu menjawab: "Biar saya terangkan kepada anda! Suatu ketika saya melalui taman anda. Beberapa epal di tepi jalan telah diterbangkan angin. Saya tahu anda mempunyai epal yang terbaik, jadi saya mengambil satu untuk mencuba. Tetapi apa jenis epal itu! Saya tidak pernah mempunyai epal masam sebegitu dalam hidup saya! Ia hanya cuka!"

Pemilik taman tersenyum dan berkata, "Jadi kamu juga jatuh ke dalam perangkap itu?" Dia menjelaskan: "Memandangkan saya mempunyai pelbagai jenis epal yang istimewa, saya perlu melindungi mereka daripada pencuri dan kanak-kanak nakal. Jadi saya menanam beberapa pokok epal yang paling teruk di sekeliling pagar. Dengan cara ini saya tidak perlu risau tentang sesiapa yang datang kembali untuk mencuri daripada saya. epal yang lazat, jadi tetamu saya dan saya boleh menikmati epal dengan aman."

Itulah sebabnya Tuhan mengelilingi tamannya dengan deretan epal masam. Yesus berkata kepada mereka yang ingin mengikut jalan Tuhan: “Sesiapa yang ingin mengikut Aku, dia harus menyangkal dirinya, memikul salibnya setiap hari dan mengikut Aku.”

Dia juga berkata, “Oleh kerana Aku, dunia akan membenci kamu! ” ( Matius 10:22 )

Ini adalah epal masam yang Tuhan gunakan untuk mengelilingi taman-Nya dan menghalang orang luar. Bagi orang-orang pilihan-Nya, Dia membuka pintu depan dan membiarkan mereka merasakan kegembiraan yang kekal. Pintu depan itu ialah Yesus.

Pujian duniawi tiada bermakna

**D**ikatakan bahawa Maharaja Besar Iskandar

tiba di sebuah negara semasa penghantaran tentera ke timur, didapati di sebuah negara ada seorang waris raja tunggal yang tinggal di kubur. Iskandar pun memanggilnya dan memberinya takhta negeri kecilnya. Waris diraja menolak, sambil berkata: "Selama bertahun-tahun saya tidak dapat membezakan antara tulang raja dan tulang pengemis. Jadi kenapa saya hendak takhta raja?"

"Itu benar, tetapi jika anda menjadi raja, sekurang-kurangnya anda boleh menikmati kebahagiaan duniawi."

"Saya tidak percaya adanya apa-apa bahagia di dunia ini. Adakah hidup abadi di atas bumi? Adakah masa muda tanpa tua? Adakah kesihatan tanpa sakit? Adakah kebenaran tanpa palsu? Adakah kesucian tanpa dosa? Jadi apa baiknya takhta itu kepadaku?" Jawab keturunan raja itu.

\*\* \*\*

Pengkhotbah 1:2 "Kesia-siaan yang sia-sia, kesia-siaan yang sia-sia, kata Pengkhotbah: segala sesuatu adalah sia-sia."

Yakobus 4:14 "Kamu seperti kabut yang kelihatan sesaat kemudian lenyap."

## Orang kaya dan Lazarus

**Y**esus kata ada seorang kaya yang memakai

kain ungu dan kain halus dan hidup mewah setiap hari. Di depan pintunya terbaring seorang pengemis bernama Lazarus, berlumuran kudis, yang harap dapat sisa-sisa makanan dari meja orang kaya itu untuk makan. Ada anjing-anjing datang untuk menjilat kudisnya. Tidak lama kemudian, pengemis itu pun mati, malaikat membawanya ke pelukan Abraham. Orang kaya itu juga mati dan dikuburkan. Dia disiksa di neraka. Dia mendongak dan nampak Abraham dan Lazarus di kejauhan. Dia pun berseru, "Bapa Abraham, kasihanilah aku, dan suruhlah Lazarus mencelupkan jarinya ke dalam air dan menyejukkan lidahku, kerana aku menderita dalam api ini."

Abraham menjawab: "Hai anakku, ingatlah bahawa engkau berbahagia sepanjang hidupmu, tetapi Lazarus berada dalam kemiskinan. Sekarang dia ada di sini untuk dihibur, dan engkau menderita. Dan ada jurang antara kita, tiada siapa dapat lalu-lintas di antara syurga dan neraka ini." Orang kaya itu menjawabnya, "Datuk, jika demikian, tolong suruh Lazarus ke rumah bapa saya, kerana saya mempunyai lima saudara. Biarlah Lazarus memberi amaran kepada mereka, supaya mereka jangan datang ke tempat penderitaan ini."

Abraham berkata, "Mereka mempunyai Musa dan para nabi untuk mendengarkan."

"Tidak, bapa Abraham," kata orang kaya itu, "tetapi jika ada orang mati yang bangkit semula dan datang kepada mereka, mereka pun akan bertaubat."

Abraham jawab, "Jika mereka tidak

mendengarkan Musa dan para nabi, mereka tidak akan percaya walaupun seseorang mati yang dibangkitkan."

## Caranya melayani orang

**S**imon yang Adil berkata, "Layanilah setiap orang, bukan sebagai hamba yang melayani tuannya

hanya untuk upah, melainkan sebagai orang yang melayani tuannya tanpa memikirkan upah, melayani dengan sukacita dari hati.

Dua anak

**Y**esus berkata:



Ada seorang mempunyai dua anak. Anak yang bungsu berkata kepada bapanya, “Bapa, tolong berikan saya bahagian warisan saya.”

Bapanya pun membahagikan harta pusaka kepadanya. Selepas beberapa hari, anak bongsunya mengemas semua yang dimilikinya dan pergi ke tempat yang jauh. Di sana dia melakukan perbuatan keji dan membazirkan hartanya. Selepas menghabiskan semua, dia mengalami kebuluran yang teruk di negara itu, dan menjadi miskin. Jadi dia pergi kepada seorang di negeri itu, dan orang itu menghantarnya ke ladang untuk menggembalakan babi. Dia ingin makan ubi buruk yang dimakan babi untuk mengalaskan perut, tetapi tidak orang memberinya. Apabila dia menyedarkan dirinya, dia pun kata sama sendiri, “Ayah saya mempunyai begitu ramai pekerja upahan dan mereka semua makan cukup. Adakah saya akan mati kelaparan di sini? Saya akan bangun dan pergi kepada bapa saya dan berkata kepadanya: ‘Bapa! Aku telah berdosa terhadap syurga, dan aku telah berdosa kepadamu; mulai sekarang, aku tidak layak disebut anakmu, ambillah aku sebagai seorang upahan!’ ”

Maka bangunlah ia dan pergi kepada ayahnya. Ketika ia masih jauh, ayahnya telah nampaknya dan berasa belas kasihan kepadanya, lari keluar rumah dan memeluknya dan menciumnya. Anak itu berkata: “Ayah! Aku telah berdosa terhadap syurga dan kepadamu, mulai sekarang aku tidak layak disebut anakmu.”

Tetapi ayahnya menyuruh hamba-hambanya: "Bawalah jubah yang terbaik dan pakai untuknya; pakaikan cincin pada jarinya, kenakan kasut pada kakinya; sembelih anak lembu yang gemuk itu dan

masak, supaya kita dapat makan, minum, dan gembira! Sebab anakku ini telah mati dan dibangkitkan, hilang dan ditemui semula.”

Mereka pun menjadi gembira. Ketika itu anak sulung itu sedang pulang dari ladang, dia mendengar bunyi muzik dan tarian, lalu dia memanggil seorang hamba dan bertanya apa itu. Hamba itu berkata, “Adikmu ada di sini; ayahmu menyembelih anak lembu yang gemuk itu kerana dapati anak kembali dengan selamat.”

Tetapi anak sulung itu marah dan enggan masuk, maka ayahnya keluar untuk memujuknya. Anak sulung ini berkata kepada bapa: “Selama saya berkhidmat kepada awak, saya tidak pernah melanggar perintahmu. Tetapi anda tidak memberi saya seekor anak kambing pun supaya saya dapat buat kenduri bersama-sama kawan-kawan saya.” Tetapi apabila anakmu ini datang, yang telah memakan harta pusakamu bersama-sama pelacur, kamu menyembelih anak lembu yang gemuk itu untuknya.”

Ayahnya berkata kepadanya: “Nak! Engkau selalu bersamaku, dan segala yang ada padaku adalah milikmu, tetapi saudaramu ini telah mati dan dibangkitkan, telah hilang dan ditemui kembali, maka kita harus bersukacita.”

Dua pelukis

**T**erdapat dua pelukis yang mahir di sebuah negara. Rakyat terbahagi kepada dua belah, ada yang kata pelukis ini yang mahir sekali, ada yang kata pelukis itu. Maka baginda memutuskan untuk kedua orang itu melukis di dinding dewan besar istananya, dinding sebelah ini untuk seorang pelukis, dinding sebelah itu untuk yang lain. Balai itu terbahagi kepada dua bahagian dengan tirai. Raja berkata baginda sendiri akan menjadi hakim bila lukisan-lukisan itu telah siap.

Semuanya dilakukan mengikut titah raja. Pelukis pertama segera mengarah perantisnya(muridnya) menyediakan warna yang paling terang; pelukis kedua meminta perantisnya menggilap dinding dengan berhati-hati. Beberapa minggu kemudian, apabila pelukis pertama dan perantisnya telah menyiapkan kerja secara rasmi, pelukis kedua juga mengisytiharkan lukisannya juga selesai, walaupun mereka tidak menggunakan apa-apa warna pun. Raja bertanya: "Bagaimana anda boleh mengatakan lukisan telah selesai sedangkan anda tidak pernah menggunakan warna?"

Tetapi mereka menjawab, "Saja lepaskan tirai itu!"

Apabila tirai ditanggalkan, dinding kosong dan terang itu pun mencerminkan karya agung dinding pertama dan menambah kemegahannya.

Begitu juga jiwa manusia dapat mencerminkan keindahan Tuhan dengan dipenuhi dengan syukur. Sama ada kita mencerminkan Tuhan dengan menjalani kehidupan yang sempurna (yang tidak dapat dilakukan oleh seorang pendosa;) atau dengan darah Kristus, kotoran di dalam hati kita disingkirkan, supaya hati kita dapat memantulkan(bayangkan) keindahan syurga seperti cermin.

Jalan menuju kedamaian

**S**emasa peperangan antara Hyrcanus dan Aris, seorang soleh telah ditangkap dan dibawa ke kem Hyrcanus untuk mengutuk Aris dan tenteranya. Orang bertaqwa itu pun berdoa: “Tuhan, Raja seluruh bumi! Kerana mereka yang bersama saya adalah umat-Mu, dan orang Arian yang terkepung itu jugalah imam-Mu; oleh itu saya memohon-Mu jangan mendengar doa-doa kawan-kawan di sini, dan jangan juga dengar doa-doa rakan-rakan di sana.”

Onias dibunuh kerana ini. Tetapi doanya mengandungi cara damai yang tidak diketahui orang.

\*\* \*\*

Yesus berkata, “Inilah perintah-Ku, hendaklah kamu saling mengasihi seperti Aku telah mengasihi kamu.”

Yohanes 13:12 Efesus 2:14 “Sebab Dialah damai sejahtera kita, dan telah menjadikan keduanya satu daging, dan telah meruntuhkan tembok pemisah dan permusuhan, dengan meniadakan hukum, perintah dan hukum dalam tubuh-Nya.”

Kisah 17:26 “Dari satu orang Ia menciptakan semua bangsa.”

Ikan kecil dan musang

**R**aja Antiochus mengeluarkan dekri bahawa orang Yahudi tidak dibenarkan menyunat anak-anak mereka, memelihara hari Sabat, atau mempelajari hukum Tuhan atau mengamalkan mana-mana adat istiadat Yahudi.

Apabila rabai Akiba mendengar ini, dia segera memakai jubah sembahyang dan topi sembahyangnya, berdiri di hadapan rumah, membaca Taurat, bertafakur dan berdoa. Seorang rabai lainpun meluru kepadanya dan berbisik, “Apa kamu ini, Akiba? Kamu sedang cari mati! Kamu tau tidak? Ini adalah menentangi raja? Kamu ada susah!”

Tetapi Akiba menjawab dengan tenang: “Dengarlah cerita ini. Seekor musang berjalan di sepanjang tebing sungai dan ingin makan seekor ikan di sungai itu. Dia pun berkata kepada ikan itu: ‘Sayang ikan, saya harap semuanya selamat untuk kamu. Itulah sebabnya saya perlu memberi amaran kepada anda: terdapat banyak ikan besar di dalam sungai ini dan mereka akan menelan anda. Lebih baik anda keluar dari air dan datang ke pantai untuk menyelamatkan nyawa anda.’

“Namun, ikan kecil itu menjawab: ‘Terima kasih encik Musang. Tapi saya fikir, kalau saya tidak selamat di sungai yang diaturkan Allah, apa akan jadi kalau saya tinggalkan tempat yang diberikan Tuhan ini?’

“Jika saya masih dalam bahaya besar dengan

mengikuti kehendak Tuhan, bukankah lebih teruk jika saya meninggalkan jalan Tuhan? Tidak! Lebih baik bagi saya mengikuti firman Tuhan dan menyerahkan segala kebingungan saya kepada-Nya.”

**Berjalan dengan malaikat**

**P**ernah ada seorang mukmin yang berpuasa sehari-hari dengan harapan dapat nampak malaikat. Hajatnya menjadi kenyataan, dan seorang malaikat muncul dan bertanya: "Apa yang kamu kehendaki? Saya dapat memenuhi salah satu keinginan kamu."

Orang yang beriman itu menjawab: "Saya ingin berjalan bersama kamu untuk nampak misi kamu di bumi, supaya mendapat pelajaran yang bijaksana."

Malaikat itu menjawab: "Perbuatanku tidak dapat kamu fahami, kamu akan terus memeras aku dengan soalan."

Orang mukmin itu berjanji tidak akan mengganggunya dan berjanji akan menamatkan perjalanannya sebaik sahaja dia mula bertanya. Mereka pun mula beredar. Orang pertama yang menerima mereka adalah keluarga miskin. Keluarga itu hanya mempunyai seekor lembu. Masa itu suami isteri keluarga itu sedang duduk di hadapan pintu. Apabila mereka nampak dua orang musafir itu, mereka terus menyambut mereka dengan gembira dan memberi mereka makanan yang terbaik di rumah mereka. Malam itu mereka berdua cukup makan dan tidur di rumah tersebut itu. Apabila pagi telah tiba dan kedua-duanya hendak pergi, malaikat berdoa dan lembu keluarga itu pun jatuh mati. Mukmin itu menyedari hal ini dan terkejut. Dia hampir gila. Dia berkata kepada dirinya sendiri: "Adakah ini balasan untuk keluarga miskin ini? Ternak mereka yang



merupakan satu-satunya harta mereka itu mati seperti ini?"

Maka dia bertanya kepada malaikat: "Keluarga ini sangat baik kepada kami, mengapa kamu membunuh ternaknya?"

Malaikat itu berkata: "Masihkah kamu ingat perjanjianmu itu? Apabila kamu telah bulat hati untuk hentikan perjalanan ini, aku pun akan memberitahu kamu segala-galanya."

Maka orang mukmin itu berhenti bertanya. Mereka teruskan perjalanan. Apabila malam tiba, mereka datang ke sebuah keluarga yang kaya. Tuan itu langsung tidak memandang mereka dan tidak memberi mereka apa-apa untuk dimakan. Sebuah tembok di halaman luar rumah orang kaya itu telah pecah, dan pemiliknya sedang sibuk membaikinya. Apabila pagi tiba, malaikat berdoa, dan secara ajaib tembok itu dibina serta-merta. Orang yang beriman itu sangat tidak senang dengan perkara ini, tetapi dia masih bertahan.

Mereka teruskan. Mereka tiba di rumah ibadat pada waktu malam. Bangku-bangku di rumah itu dibuat emas dan perak. Apabila kedua-duanya masuk, seorang ahli gereja bertanya kepada para sahabatnya: "Siapa yang ingin melayani dua pengemis ini malam ini?" Seseorang menjawab: "Beri mereka sedikit roti dan air pun cukup." Tidak ada seorang pun yang jawab. Sebelum berangkat keesokan paginya, malaikat itu berkata kepada orang-orang di rumah

ibadat: “Semoga Tuhan memberikan rahmat dan menjadikan kamu semua dinaikkan pangkat dan kaya!”

Kata-kata ini membuat mukmin itu merasa lebih tidak selesa, tetapi dia tidak berani bertanya. Ketika matahari terbenam, mereka berdua tiba di bandar lain. Penduduk-penduduk sini menyambut mereka dengan gembira. Walaupun mereka sendiri miskin, tetapi masih memberikan tetamu mereka bilik yang terbaik untuk berehat. Kedua pelawat itu makan malam di sana. Ketika pagi keesokan hari, malaikat itu berdoa: “Tuhan, semoga hanya ada seorang yang dapat kemahiran untuk memimpin di kota ini.”

Kali ini, orang yang beriman itu tidak dapat menahannya lagi dan berkata kepada malaikat itu: "Engkau mesti terangkan semua itu kepada saya!"

Malaikat itu menjawab, "Jadi kamu sudah mengambil keputusan untuk menamatkan perjalanan itu? Yang lembu orang miskin itu ada sakit teruk. Jika keluarga itu terus minum susunya, seluruh keluarga akan mati, jadi saya berdoa agar lembu itu mati cepat. Orang kaya yang meringankan kita itu, yang sedang memperbaiki temboknya, akan bertemu harta besar di bawah tembok itu. Jadi saya pun membaiki temboknya dengan segera. Aku doa supaya orang-orang yang kejam di rumah ibadat itu, semua akan naik pangkat dan menjadi kaya, supaya mereka akan berperang melawan satu sama lain, yang akan meruntuhkan kota mereka. Untuk kota yang miskin

itu, aku hanya memohon kepada Allah agar diberikan kepada mereka seorang yang mampu, maka tidak akan ada perpecahan, dan mereka pasti akan makmur."

Akhirnya malaikat menasihati orang yang beriman itu: "Aku meninggalkan kamu sekarang, dan aku ingin memberikan satu nasihat yang berguna kepadamu. Jangan marah kerana orang jahat dapat sejahtera. Kebahagiaannya akan membawa musibat bagi dirinya. Dan jangan marah kerana orang benar hidup sukar, sering lapar, dahaga, atau telanjang, tetapi pujilah Tuhan kerana itu. Kita tidak perlu mengajar Tuhan bagaimana untuk berlaku. Dia tahu apa yang terbaik untuk kita."

\*\* \*\*

1 Petrus 2:23 "Mereka menghina Dia, tetapi Dia tidak membalas dendam; semasa Dia menderita, Dia tidak mengancam. Sebaliknya, Dia menyerahkan dirinya kepada Dia yang menghakimi dengan adil."

Roma 8:29 "Kita tahu, bahwa Allah bekerja dalam segala hal untuk mendatangkan kebaikan bagi mereka yang mengasihi Dia, bagi mereka yang terpanggil sesuai dengan rencana-Nya."

(Sekiranya ada kesilapan atau komen, sila  
Whatsapp 016-5608439. Terima kasih.)

